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Inleiding
Voorzitter, de fractie Algemeen Belang, is samen met de nieuwe coalitie, gemotiveerd om 
ook de komende 4 jaar weer de schouders eronder te zetten voor onze mooie gemeente. 
We hopen daarbij op een constructieve samenwerking met de oppositie. In onze ogen 
mogen wij de komende 4 jaar samenwerken met een behoorlijk diverse club, maar nog veel 
belangrijker, de juiste mensen, met de juiste ambities en competenties, op de juiste plek. 
Dat is wat telt.  We kijken reikhalzend uit naar de verdere invulling van de eerste jaarschijf 
van het Coalitieakkoord 2022-2026 “Valkenburg aan de Geul veert op”

Financiën
Gelet op de Raadsinformatiebrief over de meicirculaire is er de komende jaren ruim 11,5 
miljoen te verdelen, waarvan zeker 300.000 structureel, als het al niet meer blijkt te zijn in 
de volgende circulaires, een opsteker voor dit nieuwe College.
We moeten zeker rekening houden met eventuele tegenvallers maar we zijn geen spaarclub. 
Het zit dit College mee, ze hebben vlak na hun aantreden de Staatsloterij gewonnen en 
kunnen nu alle ambities ook financieel weg gaan zetten. Wij gaan ervan uit dat dit zich zal 
vertalen in concretere zaken in november bij de Begrotingsbehandeling.
Hieronder zullen wij een aantal aandachtspunten meegeven om het College qua prioritering 
richting het einde van het jaar een handje te helpen.

Burgerkracht en zelfsturing
Voorzitter, de fractie Algemeen Belang vindt het belangrijk om vooral in te zetten op de 
uitvoering en het inhoudelijk uitwerken van ideeën en projecten en niet doorslaan in het 
begeleiden van Burgerkracht.  De essentie is immers dat burgers en kernen zelf aan zet zijn 
en de gemeente (financieel) faciliteert maar niet overneemt. Ook zijn we benieuwd naar de 
stand van zaken wat betreft de al lang lopende evaluatie Burgerkracht. Wanneer komen er 
resultaten en kan de portefeuillehouder al een schot voor de boeg geven hierover?

Mobiliteit en verkeersveiligheid
Algemeen Belang hecht waarde aan een verkeersveilige situatie op de 
invalswegen/ontsluitingswegen van Valkenburg en de kernen, kan er een stand van zaken 
worden geschetst? Het onderhoud van de wegen nadert een acceptabel niveau ook door de 
financiële impuls uit de vorige coalitieperiode. Graag ontvangen wij een concrete planning 
van het wegonderhoud voor de tweede helft van 2022 en voor 2023. 
De uitvoering van het Mobiliteitsplan loopt, kunnen we een stand van zaken ontvangen en 
ook een overzicht krijgen van de acties vanuit dit uitvoeringsplan eveneens voor de tweede 
helft van 2022 en voor 2023.
Tot slot vragen we speciale aandacht voor de bestrating in het centrum. Deze heeft veel weg 
van een kreukelzone door de werking van het grondwater als gevolg van de watersnood. Dit 



kan leiden tot gevaarlijke situaties voor mensen met een rollator en op de fiets. Wat staat er 
op de rol, gelet op het feit dat 1 jaar na dato, het grondwater uitgewerkt zal zijn, om deze 
bestrating weer om te toveren tot een veilig biljartlaken? 

Wonen
Wij willen het College complimenteren met de aanpak van het Woondossier, niet gehaast 
maar gedegen geëvalueerd en zo afgewogen in relatie tot de doelen, geen ondoordachte 
populistische kortingsacties of kiloknallers in dit dossier waarvan het de vraag is of ze 
concreet bijdragen aan de gestelde ambities. Zo hebben we een tijd geleden de 
Starterslening ingevoerd, hoeveel starters hebben hier nu werkelijk gebruik van gemaakt?
Hierop voortbordurend: In Dagblad De Limburger stond vorige week een nieuwe prognose 
van de bevolkingsontwikkeling in onze regio. Kan het College hier een reactie op geven, daar 
we als groeigemeente werden aangemerkt? Hoe zal hierop worden geanticipeerd in relatie 
tot de Woonvisie en de Woningbouwplannen. In dit kader, kan er een update worden 
gegeven over de projecten school locaties Houthem en Vilt en de Bergervliet?
Wat is de stand van zaken vanuit de gebiedsontwikkeling Valkenburg-west met betrekking 
tot de invulling van het terrein van de Valkenier? Hier zou naar mening van Algemeen Belang 
woningbouw, mits niet te massaal en mooi ingepast, zeker een kans moeten maken. Dan wel 
graag in het lagere en middensegment en niet alleen (te) dure woningen voor de 
woningzoekende Valkenburgers.

Duurzaamheid
De fractie AB is het eens met hetgeen er in het coalitieakkoord staat: voldoen aan de 
wettelijke voorschriften en vooral inzetten op projecten met een groot intrinsiek rendement 
en minder inzetten op publiekscampagnes, daar ligt toch vooral de bal bij de Rijksoverheid.Er 
moeten gewoon meters gemaakt worden. Wel extra investeren in landschappelijke 
middelen maar gelet op de beantwoording van het College tijdens de commissie AZM komen 
we hier bij de begroting op terug.
Vraag: wat is het beschikbare budget voor Duurzaamheid en welke concrete acties zitten 
hiervoor in de pijplijn?

Veiligheid en leefbaarheid
Meer blauw op straat is een van de wensen van Algemeen Belang, dat kan politie zijn maar 
ook de aanwezigheid en zichtbaarheid van Boa’s in onze gemeente betekent meer blauw op 
straat. Zeker gelet op hun prachtige dienstkleding, echt blauw, de politie is meer geel-zwart.
In die zin vragen wij ons af of een eventuele administratieve lastenverlichting voor de zeer 
gewaardeerde Boa’s in de vorm van proces ondersteuning door niet-Boa’s of administrative 
krachten feitelijk kan leiden tot meer blauw op straat. Graag een reactie van het College op 
onze suggestie.

Economie en Toerisme
De motor waarop onze gemeente draait, is de afgelopen jaren een paar keer vastgelopen 
door de Watersnood en Corona. Kan het College aangeven wat de aanpak gaat worden om 
de zogeheten economische monocultuur in onze gemeente aan te pakken en wij verzoeken 
het College hierbij om nadrukkelijk alle kernen bij te betrekken?



We moeten ervoor waken dat de in de zogeheten Lijn 50 gemeenten getroffen maatregelen 
rondom overlast van het toerisme geen waterbed effect creëren in onze gemeente. Is het 
College het hiermee eens en heeft het College al erover nagedacht om samen met de Lijn 50 
gemeenten onder een deken te kruipen om zo het waterbed effect te minimaliseren?
Wat zijn de laatste ontwikkelingen rondom het eventueel terug brengen van Middelbaar 
Onderwijs in onze gemeente, het is toch een gemis dat we dat helemaal kwijt zijn geraakt?

Sociaal Domein
Voorzitter, wij zouden graag aan de wethouder willen vragen of deze bereid is te gaan 
lobbyen bij de bibliotheek voor het implementeren van preventieve maatregelen zoals bieb 
op school en boekstart, om zo laaggeletterdheid terug te dringen? Kan er onderzocht 
worden wat ervoor nodig is om inwoners met een uitkering een gratis abonnement bij de 
bieb aan te bieden? Gelet op de ontwikkelingen in Valkenburg Oost hechten wij er waarde 
aan dat de bieb een centrale plaats krijgt/behoudt, bijvoorbeeld op het Walramplein of in de 
Polfermolen.
Aan het begin van onze inbreng verwezen wij naar het spreekwoordelijk winnen van de 
Staatsloterij, in het verlengde hiervan, zouden wij graag willen inzetten op een onderzoek 
naar het mogelijk maken van een volwassen sport en cultuurfonds.
Tevens willen wij nogmaals aandacht vragen voor het actief benaderen van alle doelgroepen 
binnen de gemeente. Het is belangrijk om deze meer samen te brengen tijdens 
(gemeentelijke) evenementen in het belang van inclusiviteit en het terugdringen van 
eenzaamheid. In het verlengde hiervan zouden wij het college willen vragen om meer werk 
te maken van het binden van jongeren aan onze gemeente. Door bijvoorbeeld in 
samenspraak met de jongeren, ondersteund door de inzet van jongerencoaches, verspreid 
over de gemeente, onderzoek te doen naar meer voorzieningen voor jongeren. Op deze 
manier hopen we jongeren meer warm te maken voor de lokale politiek en hun 
betrokkenheid te vergroten. Actief betrekken en laten meedenken, en niet meedenken voor.
  
Sportaccommodaties
Het tenniscomplex blijft bij ons en doorn in het oog, diverse malen hebben wij hier aandacht 
voor gevraagd. Het antwoord dat er discussie is met de vereniging over de overname 
hebben we nu geruime tijd gehoord. Er zal er toch duidelijkheid moeten komen, of met 
andere woorden, beslissingen gemaakt moeten worden ook al zijn die natuurlijk niet altijd 
even leuk. Het op de lange termijn schuiven lijkt ons toch niet de oplossing.
Het huidige complex is aan het verpauperen en voor de omgeving niet te accepteren. Je kunt 
spreken van een onveilige situatie en dus vragen om problemen nu of in de nabije toekomst. 
Wie is verantwoordelijk voor het onderhoud aan dit complex?   
Wat is de stand van zaken van het onderzoek uitplaatsing sportaccommodaties uit het 
Geuldal en wat betekent dit voor de betrokken complexen/verenigingen?
We zagen dat het tenniscomplex van LTC onlangs een renovatie heeft ondergaan/ Hoe 
verhoudt zich dit tot de vastgestelde Gebiedsontwikkeling Valkenburg-Oost die op de plek 
van het Complex spreekt van een groene ingang van Valkenburg-Oost. Gravel is oranje, om 
het zo maar te zeggen.
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de binnensportaccommodaties en dan met 
name de casus Polfermolen?



Begraafplaats Langen Akker te Berg en Terblijt
Ondanks onze eerdere inbreng in (2020 en 2021) en toezeggingen dat de groenvoorziening 
het voorjaar 2021 en later in 2022 hersteld zou worden is dit bij de kindergraven nog steeds 
niet aangepast. We vinden dat dit niet de schoonheidsprijs verdiend en krijgen steeds de 
klachten van de bezoekers van deze kindergraven dat ze bij bezoeken die al pijnlijk genoeg 
zijn met hun voeten in de modder staan. Dus bij deze nogmaals voor de 3e keer het verzoek 
actie te ondernemen.  

Hondenbelasting
Daar komen we weer, met die spreekwoordelijke staatsloterij die ons verlangenlijstje een 
stukje tastbaarder heeft gemaakt. Wellicht kan dankzij deze financieel gunstige wind het 
standpunt omtrent de hondenbelasting uit het coalitieakkoord opnieuw heroverwogen 
worden rond oktober of november. Hopelijk valt de tweede trekking net zo gunstig uit voor 
onze gemeente. 

Toeristenbelasting
In Oostenrijk wordt elke betaler van toeristenbelasting een gratis OV-ticket ter beschikking 
gesteld voor de dag voor en na de overnachting. Is dit wellicht iets wat ook voor Valkenburg 
aan de Geul onderzocht zou kunnen worden?

Voorzitter, ik ben aan het eind van mijn betoog en maak de gouden koffer dicht. Wij willen 
graag het ambtelijke apparaat bedanken voor uitvoerige onderbouwingen en de snelle 
antwoorden op onze technische vragen. Volgende week herdenken we de watersnoodramp 
in onze gemeente. Een gebeurtenis die nog voor vele inwoners vers in het geheugen staat 
gegrift en waarvan de gevolgen nog steeds voelbaar zijn. Algemeen Belang hoopt, mede in 
samenwerking met de nieuwe coalitie, dat Valkenburg aan de Geul ook weer echt mag gaan 
opveren. 


